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Zápis z jednání 

Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vyso čina č. 3/2009 
konaného dne 7. 5. 2009 

 
Přítomni: 

1. Marie Bohuslavová (místopředsedkyně) 7. Jiří Hormandl 

2. Ladislav Nechvátal 8. Ladislav Nováček 

3. Pavla Kučerová 9. Kamil Vejvoda 

4. Ladislava Kratochvílová 10. Jiří Vondráček (předseda) 

5. Josef Brůna 11. Jiří Bína (tajemník) 

6. Vítězslav Schrek  
Nepřítomni (omluveni): 

1. Jaromír Brychta  
Hosté: 

1. Petr Krčál (člen Rady kraje Vysočina) 

2. Věra Švarcová (OSVZ) 

3. Ladislav Bárta (Kolpingovo dílo ČR, zástupce KOUS) 
 
Program: 

1. Zahájení, kontrola úkolů, schválení zápisu; 

2. Představení KOUS a přizvání zástupce KOUS k jednáním komise; 

3. Financování sociálních služeb a vývoj odměňování; 

4. Transformace ÚSP Jinošov; 

5. Vývoj hospicové péče na území kraje; 

6. Prorodinná  politika (Informace o rodinných pasech, mateřských centrech a diskuze ke 
koncepci prorodinné politiky); 

7. Plánování rozvoje sociálních služeb; 

8. Informace o projektech podpořených v Operačním programu lidské zdroje  
a zaměstnanost; 

9. Diskuze, různé; 

10. Závěr. 
 
1. Zahájení, kontrola úkol ů, schválení zápisu 
Jiří Vondráček, předseda Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina, 
přivítal všechny přítomné a zahájil jednání. 
Dle počtu přítomných členů konstatoval, že je komise usnášeníschopná.  
Přednesl návrh programu, který byl 10 hlasy schválen. K zápisu z minulého jednání nebyly 
vzneseny žádné připomínky, všechny úkoly byly splněny. 
 
 
2. Představení KOUS a p řizvání zástupce KOUS k jednáním komise 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladové materiály.  
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Ladislav Bárta z organizace Kolpingovo dílo ČR se představil a ve stručnosti představil činnost 
KOUS (Koordinační uskupení nestátních neziskových organizací /dále jen „NNO/). Organizace 
vznikla v roce 2002, v květnu roku 2008 bylo založeno občanské sdružení KOUS. Zastupuje  
a sdružuje neziskový sektor v rámci kraje Vysočina. NNO zastupuje celkem v 7 sekcích. KOUS 
je podporován krajem Vysočina, v loňském roce obdržel dotaci ve výši 100 tis. Kč. V letošním 
roce je dotace ve stejné výši s příslibem, že by částka mohla být ještě navýšena. 
Více informací je možno nalézt na internetových stránkách www.kous.cz. 
Jiří Vondráček uvedl, že vytvoření partnerství s KOUS by bylo výhodné pro komunikaci  
a podporoval by možnost přizvávání zástupce této organizace do komise. 
 
Usnesení 013/03/2009/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vyso čina 
bere na v ědomí 
informaci o činnosti Koordinačního uskupení nestátních neziskových organizací a 
souhlasí 
s účastí zástupce KOUS na zasedáních komise sociální a pro oblast protidrogové politiky 
s hlasem poradním.  
Usnesení bylo přijato 10 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
3. Financování sociálních služeb a vývoj odm ěňování  
Členové komise obdrželi s předstihem podkladové materiály. 
 
Jiří Vondráček uvedl, že předložený podkladový materiál popisuje vývoj situace, informuje o 
přerozdělení 1,5 mld. Kč v doplňkovém dotačním řízení, je zde uvedeno jakým způsobem jsou 
služby pokryty. Další problematika se týká odměňování zaměstnanců v sociálních službách, ve 
kterém jsou velké rozdíly. Navýšení platových tarifů se týká příspěvkových organizací kraje  
a obcí. Nevztahuje se na pracovníky nestátních neziskových organizací. Tyto rozdíly se při 
dosavadním způsobu financování nemohou vyrovnat. Byl by rád kdyby se tato problematika 
stala předmětem diskuse rady kraje. 
Jiří Bína seznámil členy komise s přiloženými tabulkami, které dokumentují situaci dotací MPSV 
po druhém kole dotačního řízení.  
Azylové domy – chybějící částka k doplacení do 100% roku 2008 – 1 146 tis. Kč, je podán 
projekt na MPSV na financování těchto služeb a od 1. 10. 2009 by mohly být financovány 
z evropských strukturálních fondů. 
Domovy pro seniory, domovy pro osoby se zdravotním postižením, domovy se zvláštním 
režimem (pobytové služby jako celek) – nejdramatičtější propad z hlediska dotace MPSV, i po 2. 
kole dotačního řízení chybí 73 mil. Kč.  
Příspěvkové organizace kraje – ve chvíli, kdy hrozí platební neschopnost, poskytuje kraj 
přechodnou finanční výpomoc s tím, že ji organizace vrátí, pokud obdrží dostatečné prostředky z 
MPSV. Příspěvek na provoz zatím zůstává bez navýšení v částce schválené v rozpočtu na rok 
2009, ale pokud se dotace MPSV nenavýší, hrozí většině organizací kraje ztráta při 
hospodaření. Z hlediska výše příspěvku kraje na provoz se vyčkává na 3. kolo dotačního řízení 
MPSV. 
Neziskový sektor – problémem především u pečovatelské služby, je malá ochota obcí podílet se 
na financování, pokud službu zajišťuje nestátní nezisková organizace. 
Petr Krčál informoval, že na posledním zasedání sociální komise AKČR padla informace, že 
koncem června by mělo proběhnout 3. kolo dotačního řízení MPSV. Další jednání sociální 
komise AKČR se uskuteční ve dnech 2. a 3. června 2009. 
Následně proběhla k tomuto tématu diskuse. 
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Úkol:   
- členové komise obdrží na příštím zasedání přehled o meziročním nárůstu počtu 

poskytovatelů a rozšiřování služeb; 
- odbor sociálních věcí požádá nestátní neziskové organizace o informaci o aktuálním 

stavu smluvních vztahů s obcemi. 
Odpov ědnost:  tajemník 
Termín:  18. 6. 2009 
 
Usnesení 014/03/2009/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vyso čina 
doporu čuje 
radě kraje zabývat se nedostatkem finančních prostředků na provozování sociálních služeb, 
poskytnout nezbytnou finanční pomoc, pokud financování z MPSV nebude dostačovat  
a současně řešit možnost financování nestátních neziskových organizací v rozsahu, který 
zabrání zvětšování rozdílu v odměňování pracovníků příspěvkových organizací obcí a kraje  
a pracovníků v nestátním neziskovém sektoru. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 1 se zdržela). 
 
 
4. Transformace ÚSP Jinošov 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál. 
 
Jiří Bína sdělil, že informaci o havárii v ÚSP Jinošov obdrželi členové komise již na prvním 
zasedání. Situace byla vyhodnocena tak, že náklady na případnou opravu by byly příliš vysoké. 
Tato organizace byla zařazena do procesu transformace ústavů sociální péče, který je řízen 
MPSV a financován z evropských strukturálních fondů. Přípravná fáze bude financována 
z prostředků Operačního programu Lidské zdroje a zaměstnanost. Druhou fází bude použití 
investičních prostředků, které budou poskytnuty v rámci integrovaného operačního programu 
formou dotací a jsou určené na obnovu a pořízení movitého i nemovitého majetku. Celý proces 
připravuje tým v ÚSP Jinošov, který přípravné kroky konzultuje s odborem sociálních věcí. 
Bydlení bude podle kritérií nastavených pro projekt uspořádáno do domácností maximálně po 
šesti obyvatelích. Tyto domácnosti mohou být na jednom místě dvě až tři podle míry závislosti 
uživatelů. 
Na některém z příštích zasedání bude připraven materiál s konkrétními informacemi o projektu 
(zabezpečení péče o klienty, potřebné finanční prostředky atd.). 
Následně proběhla krátká diskuse. 
 
Usnesení 015/03/2009/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vyso čina 
bere na v ědomí 
informaci o dosavadním postupu při přípravě řešení nového bydlení pro klienty z ÚSP Jinošov. 
Usnesení bylo přijato 10 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
5. Vývoj hospicové pé če na území kraje 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladové materiály. 
 
Jiří Bína připomenul, že na minulém zasedání komise byla projednávána kritéria pro hodnocení 
hospicové péče. OSV zjišťoval aktuální informace o činnosti, financování a finančních potřebách 
za 1. čtvrtletí tohoto roku. V podkladových materiálech mají členové komise výslednou statistiku. 
Jsou zde také informace o rozpočtu a chybějících prostředcích na zajištění provozu hospicové 
péče do konce roku 2009. Ze zjištěné statistiky za 1. čtvrtletí je zřejmé, že některá střediska 
nedosahují minimálního využití, které bylo nastaveno v kritériích. Na druhou stranu je zřejmé, že 
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si tato služba i po krátké době fungování na území kraje našla své uživatele. Z porovnání 
vyplývají značné rozdíly v nákladech u některých středisek. 
Věra Švarcová doplnila, že tento materiál bude připraven v červnu 2009 na jednání rady kraje. 
V případě zájmu může být pro členy komise připraven seminář týkající se hospicové péče. 
 
Zasedání opustil člen komise Josef Brůna. 
Následně proběhla rozsáhlá diskuse k tomuto tématu, ze které vyplynulo následující usnesení: 
 
Usnesení 016/03/2009/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vyso čina 
bere na v ědomí  
informaci o vývoji hospicové péče, 
doporu čuje 
radě kraje zabývat se financováním hospicové péče v rozsahu, který zabezpečí provoz těchto 
služeb na území kraje na rok 2009 a 
žádá 
OSV předložit podrobnější analýzu stávajícího vývoje a potřeb hospicové péče na základě 
výsledků 3. čtvrtletí. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
6. Prorodinná  politika (Informace o rodinných pase ch, mate řských centrech a diskuze ke 
koncepci prorodinné politiky) 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál. 
 
Věra Švarcová sdělila členům komise, že v podkladovém materiálu najdou informace o projektu 
Rodinné pasy a finanční podpoře mateřských center. 
Rodinné pasy – kraj Vysočina požádal o podporu z Programu „Evropská územní spolupráce 
Rakousko – Česká republika 2007-2013“ na projekt „Propojení systému Rodinných pasů v kraji 
Vysočina se systémem NO Familienpass v Dolním Rakousku“. V březnu obdržel OSV výzvu 
k doplnění podané projektové žádosti, která obsahovala 4 námitky k žádosti, z nichž 3 se týkaly 
formálních nedostatků. Těm bylo obratem vyhověno. Čtvrtá námitka se týkala výtky, že je projekt 
určen pouze pro držitele rodinných pasů z kraje Vysočina nebo spolkové země Dolní Rakousko 
a výhody nemohou čerpat obyvatelé ostatních zemí a krajů z území, na které se vztahuje 
operační program. Za účelem dokončení projektu a jeho opětovného předložení byla zahájena 
nezbytná jednání a konzultace. 
Mateřská centra – jsou součástí prorodinné politiky a jedná se o organizace vhodné ke 
spolupráci v projektu Rodinné pasy. V podkladovém materiálu je popsáno jednání zástupců 
kraje s mateřskými centry, poslední se uskutečnilo 22. dubna 2009. Je navrhováno poskytnutí 
finanční podpory ve výši 30 tis. Kč na jedno mateřské centrum. Jedním z cílů pro toto volební 
období je připravit koncepci prorodinné politiky. 
Marie Bohuslavová doplnila, že koncepce prorodinné politiky nemůže být zaměřena pouze na 
mateřská centra a projekt Rodinné pasy. Při sestavování koncepce, kterou bude schvalovat rada 
kraje, by se mělo vycházet z návrhu, který předkládá MPSV. 

 
Usnesení 017/03/2009/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vyso čina 
bere na v ědomí  
informaci o rodinných pasech a mateřských centrech a 
doporu čuje 
radě kraje 

- opakované předložení projektu „Propojení systému Rodinných pasů v kraji Vysočina se 
systémem NO Familienpass v Dolním Rakousku“; 
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- schválení finanční podpory pro mateřská centra. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
7. Plánování rozvoje sociálních služeb 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál. 
 
Jiří Vondráček uvedl, že kraje mají povinnost vypracovávat Střednědobé plány rozvoje 
sociálních služeb. V kraji Vysočina byl vypracován na léta 2008-2009, v letošním roce proto 
musí být aktualizován. OSV vytvořil základní strukturu pracovních skupin pro aktualizaci a tvorbu 
střednědobého plánu rozvoje sociálních služeb. Přehled je uveden v podkladovém materiálu. Je 
očekáváno, že se v pracovních skupinách budou aktivně zapojovat členové komise sociální  
a pro oblast protidrogové politiky. Na příštím zasedání komise prosí o informaci, kdo by se chtěl 
v jaké pracovní skupině angažovat. 
Věra Švarcová doplnila, že v průběhu dvouletého období bude také možné zajistit s podporou 
z prostředků EU řízenou aktualizaci komunitních plánů na úrovni obcí. 
 
Usnesení 018/03/2009/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vyso čina 
bere na v ědomí  
informaci o potřebě aktualizace střednědobého plánu rozvoje sociálních služeb a 
doporu čuje 
radě kraje postupovat dle materiálu KSPP-03-2009-07 s cílem získání podkladů pro případné 
zadání auditu zaměřeného na potřebnost a efektivitu sociálních služeb na území kraje Vysočina. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
8. Informace o projektech podpo řených v Opera čním programu lidské zdroje  
a zaměstnanost 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladové materiály. 
 
Jiří Bína ve stručnosti podkladové materiály okomentoval. Členové komise neměli žádné dotazy 
či připomínky. 
 
Usnesení 019/03/2009/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vyso čina 
bere na v ědomí  
informaci o podpořených projektech v rámci Operačního programu lidské zdroje a zaměstnanost 
a 
doporu čuje 
radě kraje, aby schválila podání individuálního projektu, který umožní zvýšit rozsah vzdělávání 
pracovníků v sociálních službách. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
9. Diskuze, r ůzné 
Vítězslav Schrek zmínil problematiku financování programu primární protidrogové prevence. 
V kraji Vysočina působí několik poskytovatelů, kteří mají vyškolené pracovníky, chybí jim však 
finanční prostředky. Je to zde předkládáno jako problém přežití roku 2009, ale je třeba hledat 
systémové řešení. Navrhuje možnost financování z individuálního projektu v rámci OPVK na 
ministerstvu školství, mládeže a tělovýchovy. 
Jiří Bína dodal, že čtyři poskytovatelé působí v rámci charity – Jihlava, Žďár nad Sázavou, 
Třebíč a Bystřice nad Pernštejnem. Dalším poskytovatelem je Kolpingovo dílo ČR.  



 

Číslo jednací:  KUJI 38095/2009 
 

Číslo stránky 6 

 
Usnesení 020/03/2009/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vyso čina 
doporu čuje 
radě kraje 

- zabývat se systémovým řešením financování programu primární protidrogové prevence,  
například možností podání individuálního projektu v rámci OPVK na ministerstvu školství, 
mládeže a tělovýchovy; 

- zabývat se finanční situací primární protidrogové prevence ve školách, a to v rámci 
resortu sociálních věcí. 

Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
Termín příštího zasedání byl stanoven na čtvrtek 18. června 2009, od 10.00 v DD Prose č u 
Pošné. 
 
 
10. Závěr 
Předseda poděkoval přítomným za účast a ukončil jednání. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Jiří Vondrá ček v. r. 
předseda Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina 
 
 
Zpracovala a zapsala Dana Uchytilová dne 13. 5. 2009 
  


